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PROTOKÓŁ  

VI sesji Rady Gminy w Sieradzu w kadencji 2024-2029 

z dnia 26 września 2024 r. 

od godz. 10:00 do godz. 12:10 

(miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Urzędu Gminy Sieradz,  

ul. Armii Krajowej 5, 98-200 Sieradz) 

 

Ustawowa liczba Radnych – 15. 

Obecnych Radnych – 15. 

 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Punkt 1 - Otwarcie VI sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym dokonał otwarcia VI Sesji Rady Gminy w Sieradzu.  

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski po otwarciu sesji zabrał głos w sprawie 

powodzi, która w ubiegłym tygodniu nawiedziła południowo-zachodnią część Polski. W 

mgnieniu oka tysiące ludzi straciło swój dobytek, straciło domy, straciło miejsca pracy, nauki. 

Minimum 7 osób na ten czas straciło życie. Cała Polska ruszyła z pomocą powodzianom, 

również Gmina Sieradz. W związku z czym w imieniu Rady Gminy Sieradz skierowała słowa 

podziękowania do wszystkich osób, organizacji, instytucji za zaangażowanie wniesieniu tej 

pomocy, za organizowanie zbiórek, za uczestniczenie w tych zbiórkach, za przewożenie tych 

darów, za fizyczną pracę na miejscu tragedii. 

Bliskim ofiar złożył kondolencje i wyraził swoją solidarność ze wszystkimi 

poszkodowanymi w tej katastrofie. 

 

Przewodniczący rady P. Arkadiusz Powalski stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 

Radnych, co stanowi qworum przy, którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

decyzje. 

W sesji udział wzięli: radni, sołtysi, wójt P. Jarosław Kaźmierczak, z-ca wójta P. 

Krzysztof Polusik, sekretarz P. Renata Plucińska, skarbnik P. Emilia Bartosiewicz, kierownik 

referatu spraw samorządowych, obywatelskich i społecznych  P. Włodzimierz Miłek, 

kierownik GOPS P. Maria Karczmarek, radca prawny P. Marcin Kęsiak, media. 

 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad VI sesji. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poinformował, iż Radni Gminy otrzymali 

proponowany porządek obrad. Poprosił o zgłaszanie zmian do porządku obrad. Zmian do 

porządku obrad nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania jawnego, imiennego nad przyjęciem porządku obrad. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski przedstawił wyniki głosowania: obecnych - 15 

Radnych: za - 15, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 



2 
 

 

Porządek obrad VI sesji Rady Gminy: 

1. Otwarcie VI sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad VI sesji. 

3. Zgłaszanie uwag do protokołów z Sesji Rady Gminy Sieradz. 

4. Informacja Wójta z realizacji zadań w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sieradz na 

lata 2024-2032. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Sieradz na 2024 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/5/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 7 

maja 2024 r. w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Sieradz. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia w trybie 

natychmiastowym ekologicznej, rzeczowej wyprawki dla nowo narodzonych dzieci i ich 

mam. 

9. Wolne wnioski i informacje sołtysów, mieszkańców, zaproszonych gości. 

10. Interpelacje i zapytania Radnych. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Punkt 3 - Zgłaszanie uwag do protokołów z Sesji Rady Gminy Sieradz. 

Nie zgłoszono uwag do protokołów z Sesji Rady Gminy Sieradz. 

 

Punkt 4 - Informacja Wójta z realizacji zadań w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy P. Jarosław Kaźmierczak zapoznał z zadaniami, które zostały wykonane od 

ostatniej sesji a więc w okresie od 18 czerwca 2024 r. do 26 września 2024 r. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak po przedstawieniu informacji podziękował za pomoc w 

organizacji dożynek gminno-parafialnych, które odbyły się w Dąbrowie Wielkiej a mianowicie: 

Starostom dożynek Pani Emilii Słupińskiej i Panu Pawłowi Bakowiczowi, Pani Sekretarz, Pani 

Skarbnik, Zastępcy, pracownikom urzędu i GOPS, Pani Dyrektor SP w Dąbrowie  Wielkiej oraz 

pracownikom obsługi tej szkoły a także Panu Dawidowi Zawiasie ze  Stowarzyszenia Carpe 

diem po Charłupsku, Pani Ewie Marciniak -Kulka z Gminnego Związku Rolników, Kółek i 

Organizacji Rolniczych, Pani Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej P. Małgorzacie Ziarniak, 

sołtysom z sołectw Sokołów, Dąbrowa Wielka i Kuśnie, druhom strażakom z Sokołowa i 

Dąbrowy Wielkiej, Rudy, Chojnego, paniom z KGW z Dąbrowy Wielkiej i Kuśnia, Paniom 

radnym Grażynie Wielowskiej i Renacie Skocznej, delegacjom z KGW i druhom strażakom z 

terenu z terenu, Zespołowi Obrzędowemu Chojne i sponsorom, Księżom za odprawienie w 

koncelebrze dziękczynnej polowej mszy św. za plony. 

Następnie podziękował pracownikom Urzędu, GOPS, radnym, jednostkom OSP, 

sołtysom, druhom strażakom, dyrektorom szkół a także uczniom tych szkół z terenu Gminy 

Sieradz, Stowarzyszeniu Carpe diem po Charłupsku oraz wszystkim ludziom dobrej woli za 

środki finansowe oraz dary na rzecz powodzian. Również słowa podziękowania skierował do 

firm, które włączyły się w akcję pomocy powodzianom tj. Atest, Cornette, Monter, Anpol a także 

właścicielom firm transportowych panu Andraszczykowi i panu Pędziwiatrowi za transport 

darów do Kłodzka.  

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski w imieniu zebranych podziękował za organizację 

dożynek, za kultywowanie tradycji w gminie Sieradz.  

 

Radna P. Grażyna Wielowska dołączyła do wcześniej przekazanych podziękowań. Dodała, że 

impreza była bardzo udana i mieszkańcy byli bardzo zadowoleni. 
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Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sieradz na lata 2024-2032. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr VI/32/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 26 września 2024 r. w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sieradz na lata 2024-2032 

 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Punkt 6 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Sieradz na 2024 r. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr VI/33/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 26 września 2024 r. w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Sieradz na 2024 r. 

 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/5/2024 Rady Gminy Sieradz 

z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Sieradz. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr VI/34/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 26 września 2024 r. w sprawie zmiany 

uchwały Nr I/5/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 7 maja 2024 r. w sprawie powołania Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Sieradz 

 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
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Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia w 

trybie natychmiastowym ekologicznej, rzeczowej wyprawki dla nowo narodzonych dzieci 

i ich mam. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr VI/35/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 26 września 2024 r. w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia w trybie natychmiastowym ekologicznej, 

rzeczowej wyprawki dla nowo narodzonych dzieci i ich mam 

 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

Punkt 9 – Wolne wnioski i informacje sołtysów, mieszkańców, zaproszonych gości. 

Sołtys sołectwa Grądy P. Ireneusz Barczyński pierwszy temat jaki zgłosił to konieczność 

usunięcia zakrzaczeń wzdłuż dróg gminnych: od Biskupic do Suchej, od Grądów w stronę 

kościoła aż do Kolasy. Dopowiedział, że drzewa są tak rozrośnięte, iż góra łączą się tworząc 

tunel a migracja dzikiej zwierzyny stwarza bardzo poważne zagrożenie.  

Następnie poruszył temat wykaszania poboczy na terenie gminy. Zapytał czy 

zaplanowano trzecią turę wykaszania poboczy? Poprosił o udzielenie odpowiedzi w tej sprawie, 

gdyż ma dodatkowe pytanie z tym związane. 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik na wstępie powiedział, że zbyt mało środków zaplanowano na 

ten cel. Dodał, że pierwotnie planowano trzy wykaszania, jednak z uwagi na sytuację finansową 

prawdopodobnie do tego nie dojdzie. Dodał, że będą czynione starania, aby wygospodarować 

dodatkowe środki. 

 

Sołtys sołectwa Grądy P. Ireneusz Barczyński w związku z uzyskaną odpowiedzią kontynuował 

swoją wypowiedź. Zapytał na jakiej podstawie operator wymusił od sołtysów podstemplowanie 

wyjazdu odnośnie trzeciego wykaszania, gdzie faktycznie były wykonane dwa wyjazdy? 

Stwierdził, że ten fakt był wymuszony przez księgowe. 

 

Skarbnik P. Emilia Bartosiewicz stanowczo zaprzeczyła, aby tak było. Stwierdziła, że jest w 

posiadaniu dwóch faktur, które zostały opłacone i do nich są załączniki z podpisami.  

 

Sołtys sołectwa Grądy P. Ireneusz Barczyński zapewnił, że podstemplowania były trzy. 

 

Skarbnik P. Emilia Bartosiewicz powiedziała, że nic nie wie jeśli chodzi o trzecie 

podstemplowanie kolejnej faktury. Powtórzyła, że jest w posiadaniu dwóch faktur, które zostały 

opłacone i do nich są załączniki.  

 

Sołtys sołectwa Grądy P. Ireneusz Barczyński zwrócił uwagę, że z poprzednim wykonawcą nie 

było takich problemów, gdyż dopiero po zakończeniu prac przyjeżdżał po potwierdzenie 

realizacji usługi. Następnie poruszył temat równania dróg. Powiedział, że równiarka była na 

drodze z Bikupic w stronę Grądów, ale w Grądach już nic nie zrobiła. Na zakończenie w imieniu 
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mieszkańców zapytała na jakim etapie jest priorytetowa droga Biskupice-Grądy-Sucha-Kolasa? 

Dodał, że były pozyskane środki na tą inwestycję i droga miała być budowana jednak 

niewyjaśnionych względów prawdopodobnie nie będzie realizowana.  

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak odniósł się do tematu drogi Grądy-Sucha-Kolasa. 

Poinformował, że gmina złożyła wniosek o dofinansowanie na budowę dwóch dróg. Otrzymano 

dofinansowanie w wysokości niecałe 2 mln zł na jedną drogę. Jednakże dokumentacja była 

robiona na dwie drogi i w trakcie opracowywania okazało się, że w miejscowości Sucha nie ma 

ustalonych granic i należy je wznowić. Jedynie granice są wyznaczone tych działek, które były 

np. dzielone na działki budowlane. Zapewnił, że inwestycja będzie realizowana jak zostanie 

wykonana dokumentacja. Poprosił, aby podpuszczać mieszkańców na urząd, na wójta. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poprosił, aby do następnej sesji została 

wyjaśniona sprawa z podpisami sołtysów odnośnie wykaszania. 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik zapewnił, że informacja na ten temat zostanie przedstawiona. 

Kontynuując ten wątek powiedział, że zdarzają się sytuacje, gdzie sołtysi wymuszają, żeby 

wykaszanie było prowadzone jeszcze przy drogach, gdzie nie zostało to ujęte w harmonogramie 

wykaszania. Nieraz takie sytuacje miały miejsce i operator uległ namowie a później musiał 

wypisać godziny, bo wykosił dany teren to w ostateczności ma wpływ na wynagrodzenie. Stąd 

też później brakuje środków na kolejny etap wykaszania. 

Natomiast w sprawie równania dróg na terenie sołectwa Grądy powiedział, że operator 

na pewno dojedzie i dokona równania dróg. 

 

Skarbnik P. Emilia Bartosiewicz zabrała głos w kwestii wyjaśnienia tematu podpisów sołtysów 

pod fakturami za wykaszanie. Powiedziała, że oczekuje potwierdzenia do faktury zrealizowanej 

usługi w postaci załącznika do niej, na której sołtys potwierdza jej realizacje. Potwierdziła, że 

zostały dostarczone dwie faktury, które zostały rozliczone i zapłacone. Natomiast harmonogram 

obejmował trzy wykaszania. Jednak z uwagi na wyczerpanie puli środków na ten cel w 

pierwszym i drugim koszeniu kolejne nie może być realizowane. Dodała, że umowa limitowana 

jest kwotą, ilością roboczogodzin. W sytuacji zwiększenia środków na ten cel koniecznym byłoby 

podpisanie aneksu umowy a także ogłoszenie przetargu. 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik dodał, że przede wszystkim należałoby dokonać przesunięcia 

środków na ten cel.  

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak w uzupełnieniu dodał, że pół roku została wykonana droga z 

mostem Grądy-Kamionaczyk za kilka milionów złotych a już są pretensje i mówi się, że gmina 

nic nie robi. Powiedział, że co rok w jednym sołectwie nie może być robiona inwestycja za kilka 

milionów. Dodał, że na terenie gminy są 32 sołectwa i wszędzie będą robione drogi. 

 

Sołtys sołectwa Chałupki P. Teresa Wrąbel zabrała głos w sprawie przebudowy drogi gminnej 

w Chałupkach. Z informacji jakie uzyskała od pana wójta wynika, że temat jej remontu jest w 

zawieszeniu. Dodała, że zbliża się okres zimowy i może dojść do sytuacji, że mieszkańcy nie 

będą mieli możliwości dojazdu do Chojnego, bo droga jest w bardzo złym stanie.  

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik na początku powiedział, że nic nie jest w zawieszeniu, bo jest 

ogłoszone postępowanie przetargowe na zadanie pn. budowa drogi gminnej Chałupki-Chojne. 

Termin składania ofert upływa w dniu 30 września br. Wskazał, że jedynym zagrożeniem 
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odstąpienia od realizacji inwestycji mogą być zbyt wysokie oferty, które zostaną złożone w 

postępowaniu. 

 

Sołtys sołectwa Chałupki P. Teresa Wrąbel zapytała co mają zrobić mieszkańcy jeżeli 

faktycznie zabezpieczone w budżecie środki okażą się niewystarczające? 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik w odpowiedzi powiedział żeby czekać na rozstrzygnięcie 

ogłoszonego postępowania przetargowego. Termin składania ofert został wyznaczony na dzień 

30 września i na pewno będą czynione starania, aby inwestycja została zrealizowana. 

 

Sołtys sołectwa Chałupki P. Teresa Wrąbel dodała, że mieszkańcy Chałupek też są ludźmi i 

chcą żyć jak inni ludzie w XXI wieku. Poza tym zwróciła uwagę, że na wskazanej drodze jest 

wzmożony ruch samochodów i to nie tylko osobowych. W ten sposób omijają centrum Sieradza. 

Mieszkańcy tej miejscowości bardzo cierpią z tego powodu i dlatego zwróciła się do rady o 

przychylenie się do ich próśb.  

Ponadto przypomniała sytuację z budowy trasy S8, gdzie przez miejscowość Chałupki 

odbywał się ruch samochodów ciężarowych i jak wówczas żyli mieszkańcy tej miejscowości.  

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik zwrócił uwagę, że przychylność ze strony urzędu gminy jest i 

dlatego ogłoszono postepowanie przetargowe na realizację tej inwestycji. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak dodał, że ludzie, którzy twierdzą, że drogi nie będzie najpierw 

doprowadzili do usunięcia słupków granicznych w trakcie prowadzenia prac polowych a 

później są pretensje do gminy. 

 

Sołtys sołectwa Mnichów P. Sławomir Wielogórski w temacie dróg chciał wiedzieć czy będzie 

kontynuowana modernizacja drogi w kierunku wałów? Dodał, że do zakończenia inwestycji 

brakuje ok. 300 m odcinka drogi. Wspomniany odcinek jest w opłakanym stanie i rolnicy niszczą 

bardzo drogi sprzęt rolniczy a mieszkańcy mają utrudniony dojazd do pracy, szkoły.   

Następny zgłoszony temat przez sołtysa dotyczył konieczności usunięcia, przycięcia 

gałęzi  drzew, które rosną wzdłuż dróg i utrudniają przejazd sprzętem rolniczym. 

Kolejna sprawa dotyczyła budynku, gdzie kiedyś funkcjonowała świetlica. Budynek w 

tej chwili jest opustoszały, ale pozostało w środku wyposażenie. Poprosił o wskazanie instytucji 

odpowiedzialnej za jego opróżnienie.  

Na zakończenie przypomniał, że na terenie sołectwa został porzucony samochód. 

Chciałby wiedzieć jaki będzie jego los i kiedy ewentualnie zostanie on zabrany.  

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik na początku wypowiedzi odniósł się do budynku świetlicy. 

Powiedział, że pozostawione rzeczy urząd gminy przy współpracy z GOPS-em będzie zmuszony 

uprzątnąć i doprowadzić obiekt do stanu używalności. 

  W sprawie porzuconego samochodu wskazał, że jest sprawa należy do zadań powiatu. 

Tutaj urząd gminy przy współpracy z powiatem muszą wspólnie rozwiązać ten problem. 

  Odnośnie wykaszania poboczy stwierdził, że jest to problem na terenie całej gminy. 

Cały czas czynione są starania, aby odcinkami odrosty drzew usuwać i była dobra widoczność, 

aby nie dochodziło do wypadków. Prawdopodobnie w okresie zimowym prace będą 

kontynuowane. Natomiast jeśli chodzi o obcięcie konarów drzew to ze względów bezpieczeństwa 

zostaną podjęte starania, aby wynająć pilarza, który na wysięgniku usunie gałęzie. 

W temacie dokończenia drogi na odcinku 300 m potwierdził, że inwestycja jest w 

planach żeby ją zakończyć. 
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Sołtys sołectwa Mnichów P. Sławomir Wielogórski poruszył temat budowanej trzy lata temu 

drogi, na której pojawiły się ubytki w poboczach. Przy okazji zwrócił uwagę na kończący się 

okres gwarancyjny.  

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik wskazał, że niebawem zostanie wyznaczony termin przeglądu 

gwarancyjnego i wszystkie niedociągnięcia zostaną spisane w protokole celem ich usunięcia.  

 

Sołtys sołectwa Okręglica P. Jarosław Wojtysiak po pierwsze zapytał o realizację nakładki 

asfaltowej na drodze Okręglica-Kolonia Okręglica. W tej sprawie również mieszkańcy chcieliby 

znać decyzję.  

Drugi temat zgłoszony przez sołtysa dotyczył wznowienia granic drogi od drogi 

wojewódzkiej do Dębiny. Przypomniał, że środki na wznowienie granic zabezpieczone zostały 

w tegorocznym budżecie z ramach funduszu sołeckiego. W związku z tym chciałby wiedzieć czy 

podpisano czy podpisano umowę z geodetą na wykonanie usługi. 

Następna poruszona kwestia dotyczyła tematu oświetlenia drogowego. Mieszkańcy 

mają uwagę odnośnie długości świecenia lamp przydrożnych lub też momentu ich włączania i 

wyłączania. Zwrócił uwagę, że w niektórych miejscowościach lampy świecą całą noc a są takie, 

gdzie lampy gasną o danej godzinie. Zapytał czy jest możliwość uregulowania czy poruszenia 

tego tematu? 

Kolejno przypomniał o niedrożnym przepuście drogowym w Okręglicy. Temat zgłaszał 

kilkukrotnie i nie wie czy zostało to przekazane do zarządcy drogi powiatowej. 

Na zakończenie wypowiedzi odniósł się do tematu farm fotowoltaicznych. Poprosił o 

pomoc w dalszych etapach postępowań, które będą, czy odwołań, czy wydawanych różnych 

decyzji. Mieszkańcy zgłaszają sprzeciw powstaniu farm fotowoltaicznym we wskazanym 

miejscu. Zaproponował zorganizowanie spotkania mieszkańców z inwestorem i wzięcie pod 

uwagę inne tereny na powstanie farmy fotowoltaicznej. Poprosił o przedyskutowanie tematu. 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik na początku wypowiedział się odnośnie ostatniego poruszonego 

przez sołtysa tematu dotyczącego farm fotowoltaicznych. Wskazał, że w dzień poprzedzający 

sesję odbyło się spotkanie na temat rozwiązania problemu budowy farmy fotowoltaicznej na 

terenie sołectwa Okręglica. W spotkaniu uczestniczyli również sołtys i radna. W trakcie 

spotkania ustalono kierunki postępowania. Podkreślił, że gmina jest też zdania, że w tym miejscu 

część tej farmy nie powinna powstać. Dodał, że może uda doprowadzić do spotkania  z 

inwestorem i te sprawy wyjaśnić i próbować przekonać do tego, żeby odstąpił od tego pomysłu.  

W sprawie niedrożnego przepustu w drodze powiatowej poprosił o złożenie interpelacji, 

która zostanie przekazana według właściwości. 

W temacie oświetlenia drogowego wyjaśnił, że jest ono regulowane na każdym 

transformatorze. Oddzielnie trzeba ustawiać i dlatego jest różnica w czasie jego świecenia. 

Zbliża się okres jesienny i będzie przestawienie czasu obowiązującego. Tym samym nastąpi 

przestawianie zegarów dla oświetlenia ulicznego przez operatora, który ma nadzór nad 

prawidłowym działaniem oświetlenia ulicznego na terenie gminy. Zostanie ustalona godzina o 

której ma być wyłączane oświetlenie na terenie całej gminy. Poza tym na skrzyżowaniach, 

miejscach newralgicznych ze względów bezpieczeństwa oświetlenie będzie włączone całą noc. 

Zwrócił uwagę, że na terenie gminy zostało wymienionych 1380 lamp na energooszczędne więc 

zużycie energii nie jest tak duże jak dotychczas, ale nie ma możliwości dostosowania długości 

świecenia do indywidualnych wymogów. 

Natomiast w temacie odnośnie zlecenia prac geodezyjnych dotyczących wznowienia 

granic powiedział, że pan sołtys wie, że zostały wszczęte te czynności. Były podejmowane 

spotkania z mieszkańcami, którzy wyrazili aprobatę odnośnie granic.  
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Radna P. Grażyna Wielowska w związku z podjętymi pracami geodezyjnymi odnośnie 

wyznaczenia granic drogi chciała wiedzieć czy wszystko jest na dobrej drodze odnośnie budowy 

drogi? 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik potwierdził, że wszystko jest na dobrej drodze. 

 

Radna P. Grażyna Wielowska skierowała słowa podziękowania za postęp prac. Jednocześnie 

dodała, że zadanie nie było ujęte jako odrębne zadanie inwestycyjne w budżecie tylko było ujęte 

w remontach bieżących. Taka informacja była przekazana przez panią skarbnik. W związku z 

tym zapytała czy w przyszłorocznym budżecie realizacja drogi zostanie ujęta jako odrębne 

zadanie inwestycyjne? 

 

Skarbnik P. Emilia Bartosiewicz zabrała głos w sprawie ujęcia zapisu w budżecie jako zadanie  

inwestycyjne. Wskazała jakie musi spełniać pewne normy jeśli chodzi stronę projektową i 

dlatego nie wszystkie drogi mogą być ujęte w ramach zadania inwestycyjnego. Drogi, które 

można wykonać w ramach bieżącego utrzymania dróg (np. stanowią sieć dróg wewnętrznych 

bądź są węższe) są realizowane w ramach tych środków. Powiedziała, że należy sprawdzić czy 

środki, które były zaplanowane na poszczególne remonty dróg zostały wykorzystane zgodnie z 

podpisanymi umowy z wykonawcami.  

 

Radna P. Grażyna Wielowska zapytała czy nakładka może w postać jeszcze w roku bieżącym? 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik stwierdził, że nie umie odpowiedzieć na to pytanie i należy 

poczekać. 

 

Radna P. Grażyna Wielowska kontynuując wypowiedź stwierdziła, że na zebraniu sołeckim 

mieszkańcom obiecano nakładkę. Powtórnie zapytała czy jest szansa położenia nakładki 

asfaltowej w bieżącym roku? 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik odpowiedział, że będą sprawdzone środki jakie zostały po 

wykonaniu zadań w ramach remontów bieżących. 

 

Sołtys sołectwa Sokołów P. Dariusz Knop zwrócił uwagę, że corocznie pojawiają się te same 

problemy związane z wykaszaniem poboczy, równaniem dróg a w okresie zimowym z ich 

odśnieżaniem. Zaproponował przekazanie sołtysom takich samych dokumentów, map z 

wykazem dróg, które podlegają wykaszaniu, odśnieżaniu, równaniu jak maja operatorzy. 

Zwrócił uwagę, że problem może wynikać z nieświadomości sołtysów odnośnie dróg, które ujęte 

są w harmonogramie prac. 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik powiedział, że jeśli jest taka potrzeba to sołtysom zostanie 

przekazany wykaz. 

 

Sołtys sołectwa Biskupice P. Ewelina Górna zgłosiła konieczność naprawienia wyrwy w 

poboczu na wysokości drogi do rzeki w miejscowości Biskupice. Ponadto kolejny raz zgłasza 

temat niezakończonej numeracji w Biskupicach.  

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik w sprawie wyrwy zapewnił, że w najbliższym czasie zostanie 

usunięta. Natomiast tabliczki z numerami posesji, które realizowane są w ramach środków z 

funduszu sołeckiego do końca roku będą wykonane. 

 



9 
 

Sołtys sołectwa Kłocko P. Grzegorz Olbiński w stronę Radnego Jakuba Łusia złożył 

podziękowania dla strażaków ochotników z Kłocka, którzy zaangażowali się w pomoc 

powodzianom. Poza tym podziękował również sołectwo Dzigorzew za użyczenie samochodu, 

którym strażacy mogli pojechać na miejsce tragedii.  

 

Sołtys sołectwa Bogumiłów P. Grzegorz Smarzyk zwrócił się do Pana Wójta z tematem, który 

jakiś czas temu był już omawiany. Mianowicie chodzi o zakup ciągnika z przyczepą, wykaszarki 

do poboczy oraz zatrudnienie operatora. Powiedział, że gmina liczy ponad 30 sołectw i w 

każdym jest dużo prac do wykonania. Ponadto bywa, że równiarka ma przestoje i w tym czasie 

operator mógłby obsługiwać inny sprzęt. Dodał, że sam od 4 lat zgłasza konieczność równania 

dróg polnych, ale brakuje czasu żeby je zrobić, bo w pierwszej kolejności robione są główne 

drogi. Zasugerował, że na zakup sprzętu o którym mówił można pozyskać dofinansowanie. Na 

pewno to rozwiązanie wpłynęłoby na systematyczność w wykonywaniu remontów dróg, które 

zgłaszane są przez sołtysów i radnych. 

 

Punkt 10 - Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radna P. Bogumiła Woźniak nawiązała do wystąpienia międzysesyjnego przedstawionego 

przez Pana Wójta. Zwróciła uwagę, że nie zawarto w niej informacji o dożynkach wojewódzkich 

w Spale. Gmina Sieradz była reprezentowana i promowana przez dwa koła gospodyń wiejskich: 

Kuśnie i Chojne.   

  Następnie zwróciła się z prośbą do pani kierownik GOPS o podanie liczby wydanych 

„Kopert życia” i „Opasek życia”. 

 

Kierownik GOPS P. Maria Karczmarek wskazała, że pan Wójt przedstawił taka informacją w 

wystąpieniu międzysesyjnym. Niemniej powtórzyła, ze zostało wydanych 13 „Kopert życia” na 

500 zakupionych. Natomiast jeżeli chodzi o opaski bezpieczeństwa to zostały wszystkie 

rozdysponowane, czyli 30 opasek jest użytkowanych przez seniorów. Dodała, że w planach nie 

ma zakupu nowych opasek, gdyż prawdopodobnie po nowym roku nie wszyscy seniorzy będą 

chętni je użytkować. 

 

Radny P. Hubert Kucharski zabrał głos w kilku sprawach. 

  Pierwsze pytanie dotyczyło autobusu szkolnego. Chciał wiedzieć dlaczego autobusy 

szkolne zabierają najpierw dzieci z Dzigorzewa, które mają najbliżej do szkoły i muszą jako 

pierwsze wsiadać do autobusu? Poprosił o zmianę kursu w ten sposób, że autobus na powrocie 

jechał przez Dzigorzew i zabierał dopiero dzieci na koniec. Dodał, że to nie wiąże się z żadnymi 

dodatkowymi kosztami a dla dzieci byłaby to duża zmiana. 

  Druga sprawa dotyczyła tematu linii autobusowej nr 103. Mieszkańcy pytają dlaczego 

wskazana linia jeździ przez miasto a nie przez gminę? Jeżeli chodzi o komunikację powiedział, 

że każdy kurs powinien jechać przez Dzigorzew.   

   W tych dwóch sprawach radny nie oczekuje odpowiedzi tylko działania. 

Kolejny poruszona kwestia dotyczyła postawienia zaplecza kontenerowego na boisku w 

Dzigorzewie. Przypomniał, że na początku roku złożył wniosek o dofinansowanie do urzędu 

marszałkowskiego na 100 000 zł na zaplecze kontenerowe na boisko w Dzigorzewie. 14 marca 

była odpowiedź, że to dofinansowanie jest otrzymane. W związku z tym poprosił o informację 

na jakim etapie jest planowane zamierzenie. Zapytał czy przyznane dofinansowanie zostanie 

wykorzystane czy też urząd działa na zwłokę, aby nie udało się ich wykorzystać?  

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik zapewnił, że cały czas czynione są starania jeżeli chodzi o 

postawienie konteneru socjalno-sanitarnego w Dzigorzewie. Dodał, że pan radny doskonale 
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wiedział, że wynikły przeszkody natury prawnej dotyczący miejsca lokalizacji kontenera na 

działce należącej do OSP Dzigorzew. 

 

Radny P. Hubert Kucharski zapytał jak w ostateczności kwestie formalne zostały załatwione? 

Czy podpisano umowę ze strażą? Zwrócił uwagę, że problemy natury formalnej trwają już od 

ponad pół roku a czasu jest coraz mniej. Dodał, że pracownicy urzędu gminy doskonale 

wiedzieli na jakiej działce ma być posadowiony obiekt, gdyż wniosek na etapie konstruowania 

był z nimi konsultowany.  

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik odpowiedział, że nie wie czy umowa ze strażą została formalnie 

podpisana. Natomiast zapewnił, że jest zgoda straży na montaż kontenera.  

 

Radny P. Hubert Kucharski poprosił o zamontowanie lustra drogowego w miejscowości 

Łosieniec naprzeciw świetlicy w stronę w kierunku Charłupi Małej. W tej sprawie zostanie 

złożona interpelacja w celu przekazania do powiatowego zarządu dróg. 

Następnie zapytał czy urząd gminy posiada zamiatarkę do ulic i ile wypracowała 

motogodzin w tym roku? 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik odpowiedział, że na stanie urzędu gminy zamiatarki nie ma. 

Jeżeli jest potrzeba użycia to wówczas prace zleca się firmie zewnętrznej. 

 

Radny P. Hubert Kucharski powiedział, że jakiś czas temu ktoś wspomniał, że jest zamiatarka 

tylko podpinana prawdopodobnie do ciągnika czy ładowarki.  

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik faktycznie potwierdził, że taki sprzęt został zakupiony ok. 10 

lat temu kiedy jeszcze nie był zatrudniony w urzędzie gminy. Obecnie nie jest użytkowana i 

trudno jest powiedzieć czy kiedykolwiek sprzęt był wykorzystany. Powtórzył, że jeśli jest 

potrzeba sprzątania zamiatarką zostanie zlecona usługa. 

 

Radny P. Hubert Kucharski w związku z tym co zostało powiedziane zaprosił zamiatarkę 

zewnętrzna do Dzigorzewa. 

Następnie zgłosił konieczność odwodnienia dolnego Dzigorzewa, które ma miejsce  

przy posesji pana radnego. Dodał, że problem odwodnienia nie został rozwiązany przy budowie 

drogi, gdyż wcześniej w tym miejscu było pole na które woda spływała. Natomiast obecnie jest 

to nieruchomość zamieszkała i problem odwodnienia należy traktować jako naprawa zaniedbań 

do jakich doszło przy budowie drogi. Poprosił o uporządkowanie sytuacji i jednocześnie o 

wpisanie realizacji inwestycji do przyszłorocznego budżetu.  

Kolejno poprosił o załatanie wyrwy w drodze przy posesji nr 47 w Dzigorzewie oraz 

przycięcie gałęzi na terenie sołectwa Dzigorzew. 

Kolejny punkt poruszony przez radnego dotyczył wozów strażackich na terenie gminy 

Sieradz. Zapytał o liczbę wozów strażackich, które są w systemie ratowniczo-gaśniczym a także 

ile jest poza systemem?  

Na zakończenie poinformował, że rolnicy z sołectwa Dzigorzew wyszli z propozycją 

przekazania darów rolniczych dla gospodarzy poszkodowanych przez powódź. Chciałby 

wiedzieć czy zostanie uruchomiona przez urząd gminy zbiórka takich darów. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak udzielił informacji w sprawie samochodów strażackich. 

Wskazał, że wszystkich samochód jest 19. Cztery jednostki są w systemie ratownictwa 

krajowego: OSP Biskupice, OSP Charłupia, OSP Chojne i OSP Ruda. Pozostałe jednostki są 

jednostkami samochodowymi lub działają jako stowarzyszenia i uczestniczą tylko w 
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uroczystościach. Dodał, że z uwagi na brak środków finansowych nie jest możliwe wyposażenie 

wszystkich jednostek w samochody. 

 

Radny P. Hubert Kucharski powiedział, że strażacy z OSP Dzigorzew, którzy są zawsze chętni 

do niesienia pomocy udostępnili swój samochód na wyjazd druhów z OSP Kłocko na tereny 

powodziowe. Z tego co pan radny wie, że samochód był niezbędny również na drugi wyjazd i 

powtórnie zwrócono się do OSP Dzigorzew o jego wynajęcie. Natomiast na terenie gminy inne 

straże również mają na wyposażeniu jednostki samochody i w związku z tym zachęca je do 

dzielenia się majątkiem ruchomym. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak w skrócie opowiedział jak wyglądała sytuacja z wyjazdem 

druhów strażaków z Kłocka na tereny powodziowe. Pan radny Jakub Łuś zgłosił chęć wyjazdu 

strażaków do Kłodzka. Wyrażono zgodę na wyjazd. Dodał, że samochód, który jest na stanie 

jednostki OSP Kłocko jest uszkodzony i dlatego nie można było nim jechać. W związku z tym 

zwrócono się do OSP Dzigorzew o wypożyczenie samochodu i OSP Dzigorzew wyraziło zgodę. 

Natomiast kolejny raz nie było takiej możliwości, gdyż strażacy z Dzigorzewa wraz ze 

Stowarzyszeniem Carpe diem po Charłupsku zbierali dary dla powodzian. Ponadto powiedział, 

że w przyszłości zostanie zakupiony samochód dla OSP Kłocko. Zwrócił uwagę, że druhowie 

angażują się, przechodzą szkolenia, chcą działać i pomagać. Również podziękował za inicjatywę 

wyjazdu, za trud i pracę jaką podjęli strażacy. Ze strony urzędu gminy nikt nie utrudniał 

wyjazdu. 

 

Radny P. Hubert Kucharski również przekazał słowa podziękowania wszystkim strażakom, 

którzy pojechali, pomagali i poświęcili swój czas. Zapewnił, że nie ma żadnych pretensji do 

nikogo. Tylko chciałby wiedzieć ile jest samochodów strażackich poza systemem. 

 

Radny P. Jakub Łuś zabrał głos w ramach wyjaśnienia podniesionego tematu. Jeśli chodzi o 

wyjazd strażaków z OSP Kłocko wskazał, że otrzymano zgodę komendanta gminnego. 

Pierwotnie samochód miał zostać wypożyczony z OSP Charłupia Mała. Natomiast w 

międzyczasie okazało się, że Charłupia Mała w tym czasie bierze udział w zawodach i w związku 

z tym nie ma możliwości jego wypożyczenia. W następstwie zwrócono się z prośbą o 

wypożyczenie samochodu do prezesa OSP Dzigorzew, który nie miał żadnych przeciwwskazań. 

Jeśli chodzi o organizację kolejnego wyjazdu okazało się, że OSP Dzigorzew organizuje zbiórkę 

darów i nie ma możliwości wypożyczenia samochodu. Dodał, że zaproponowano busa do 

transportu darów, ale nie było informacji zwrotnej. Kończąc wyjaśnienia podziękował za 

użyczenie sprzętu i możliwość niesienia pomocy w Kłodzku. 

 

Radny P. Hubert Kucharski kontynuując wątek powiedział, że wypożyczony sprzęt nie należy 

do sołectwa czy radnego. Nadmienił, że na zebraniu z mieszkańcami otrzymał zapytanie takie 

jakie wcześniej przedstawił. Mieszkańcy powiedzieli, że pomagają angażując się w zbiórki a 

także sami wychodząc z inicjatywą np. przekazania płodów rolnych. Zasugerowali, że 

użytkowanie w ten sposób samochodu powinno być rozłożone na więcej samochodów, gdyż 

czują odpowiedzialność za swój sprzęt. Zapewnił, że wszyscy chcą pomagać, włączać się w 

niesienie pomocy i nikt od tego się nie odżegnuje. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski powiedział żeby zakończyć dyskusję na ten temat. 

Jednocześnie zwrócił uwagę, że nie odczuł, aby pan radny Kucharski miał jakieś pretensje. 
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Radny P. Hubert Kucharski nadmienił, że chciał tylko poznać tło sytuacji, aby móc udzielić 

odpowiedzi mieszkańcom, którzy zapytali o liczbę samochodów strażackich jakie są w 

posiadaniu OSP na terenie gminy.  

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zwrócił uwagę, że to nie jest miejsce do 

lansowania się kto zrobił więcej. Dlatego też na początku powiedział, że nie chce nikogo 

konkretnie wymieniać, aby nikogo nie pominąć, nie urazić i podziękował wszystkim, którzy 

angażowali się w pomoc.  

  Następnie skierował kilka słów w kierunku zastępcy wójta. Stwierdził, że słabo się 

słucha informacji, że gmina posiada jakiś sprzęt, ale nie wiadomo czy jest sprawny bądź czy w 

ogóle był użytkowany. Jeżeli faktycznie sprzęt jest uszkodzony to należałoby go naprawić bądź 

sprzedać i kupić nowy. Widać, że jest potrzeba, aby on działał. 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik odpowiedział, że rozumie i może faktycznie źle to zabrzmiało. 

Stwierdził, że temat będzie poruszony. 

 

Radna P. Katarzyna Wojtysiak po pierwsze zapytała o przybliżony termin wykonania wykopu 

rowu w miejscowości Kowale? Dodała, że jest to bardzo pilny temat do realizacji.  

  Druga sprawa. Przypomniała, że w miesiącu marcu składała interpelację w temacie 

naprawy 100 m odcinka drogi powiatowej w Dzierlinie. W tej sprawie nie otrzymała 

odpowiedzi. 

  Kolejny zgłoszony temat dotyczył drogi Biskupice – Grądy. Zwróciła uwagę, że sam 

przyjazd równiarki stanu drogi nie poprawi, gdyż nie ma już co tam zbierać. Poprosiła żeby 

mieć na uwadze dostawę tłucznia na tą drogę. 

Następnie zwróciła uwagę, że były przekazane podziękowania za organizację dożynek 

a jednocześnie zapomniano o odwołanym jarmarku powiatowym, na którym Gminę Sieradz 

miało reprezentować Koło Gospodyń Wiejskich z Biskupic. Niemniej panie poczyniły 

przygotowania i dlatego postanowiły zaprosić gości do siebie. W związku z tym złożyła paniom 

podziękowania za organizację spotkania. 

Ponadto złożyła dwie interpelacje pisemne o treści: 

1. Za pośrednictwem Wójta Gminy Sieradz zwracam się z prośbą o wystąpienie do Powiatu 

Sieradzkiego o zabezpieczenie barierkami ochronnymi stawu przy drodze powiatowej nr 

1714E w miejscowości Dzierlin. 

2. Za pośrednictwem Wójta Gminy Sieradz zwracam się z prośbą o wystąpienie do GDDKiA 

o przejście dla pieszych z oznaczeniem pionowym na drodze krajowej nr 83 na wysokości 

przystanku autobusowego w miejscowości Biskupice-Zagórki. 

 

Radny P. Jan Świątek zabrał głos w sprawie świetlicy kontenerowej w sołectwie Czartki. 

Chciałby wiedzieć na jakim etapie jest inwestycja? Od pracownika urzędu usłyszał informację, 

iż w tym roku nie będzie to wykonane. Dodał, że to oznaczałoby rezygnację z przyznanego 

dofinansowania. 

 

Z-ca Wójta P. Krzysztof Polusik zapewnił, że świetlica kontenerowa w sołectwie Czartki na 

pewno do końca roku zostanie zrobiona. Jednocześnie dodał, że w terenie trwają zaawansowane 

roboty i na miejscu można sprawdzić na jakim są etapie. 

 

Radny P. Jan Świątek kolejno poruszył temat dotyczący zakupu ciągnika z wykaszarką. Jest 

zdania, że powinno wrócić się do tego pomysłu, który jakiś czas temu był już poruszany. Zwrócił 

uwagę, że koszty wykaszania z roku na rok są coraz wyższe a usługi nie do końca są dobrze 

wykonane. 
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Wójt P. Jarosław Kaźmierczak w temacie organizacji zbiórki darów rolniczych dla powodzian 

potwierdził, że zostanie ona zorganizowana. Dodał, że najpierw należy zorientować się jakie 

produkty są potrzebne i dopiero zostanie ogłoszona zbiórka.  

 

Z-ca Wójta P. Krzysztof Polusik w uzupełnieniu dodał, że ma kontakt z koordynatorem z Płocka, 

który ma wiedzę co jest potrzebne. Skontaktuje się z nim i uzgodni zakres potrzeb. Dodał, że 

pomoc będzie długo potrzebna i na pewno będzie wiele okazji żeby dojechać fizycznie na miejsce 

dostarczając rzeczy. To jest długofalowy proces odbudowy tego, co się stało.  

 

Radny P. Zdzisław Duczmański poruszył temat dotyczący wymiany lamp oświetlania ulicznego 

na lampy energooszczędne. Przypomniał, że sołtysi do urzędu gminy składali informację 

odnośnie zapotrzebowania lamp do wymiany. Zastanawia się dlaczego nie do końca zostało to 

zrealizowane. 

Następnie zabrał głos w sprawie niesienia pomocy powodzianom. Powiedział, że pomoc 

była udzielona również przez osoby prywatne, które woziły dary bezpośrednio na miejsce. 

Ponadto dodał, że zebrane od mieszkańców dary strażacy z Rzechty przewozili do Chojnego. W 

związku z tym zaprzeczył, aby samochód strażacki stał. Na zakończenie wypowiedzi podziękował 

wszystkim mieszkańcom za włączenie się w organizację zbiórek na rzecz powodzian. 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik w sprawie lamp zwrócił uwagę, że temat był poruszany kilka 

razy. Przypomniał, że środków finansowych wystarczyło na wymianę 1280 lamp i tyle zostało 

wymienionych. Dodał, że pan radny był o tym również informowany. Nadmienił, że około 400 

szt. pozostało do wymiany i jak tylko pojawią się możliwości pozyskania funduszy na ten cel 

zostaną wymienione. 

 

Radny P. Jakub Łuś zabrał głos w sprawie świetlicy wiejskiej w Kłocku.  Przypomniał, że do 

końca roku jest termin wykorzystania dotacji na wykonanie docieplenia. Natomiast nie można 

wykonać tej inwestycji bez wykonania odwodnienia. Dlatego zapytał jak wygląda temat 

wyłonienia wykonawcy jeśli chodzi odwodnienie? 

  Drugi poruszony temat dotyczył drogi, która miała być budowana w Kłocku, ale wynikły 

utrudnienia dotyczące uregulowania stanu prawnego jednej z nieruchomości. Zapytał czy 

byłaby możliwość udostępnienia mapy z oznaczonymi działkami, aby móc dotrzeć do 

spadkobierców i spróbować prowadzić z nimi rozmowy w celu ułatwienia prac związanych z tą 

drogą.  

 

Skarbnik P. Emilia Bartosiewicz odpowiedziała na pierwszą część pytania a więc o stopień 

zaawansowania podpisania umowy odnośnie realizacji odwodnienia. Poinformowała, że 

zgodnie ze sporządzonym kosztorysem inwestycja opiewała na kwotę, która nie była w całości 

zabezpieczona w budżecie gminy. Wskazała, że na toczącej się sesji zostały na ten cel dołożone 

środki. Wobec powyższego umowa będzie podpisana i będzie można określić dalsze terminy. 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik w odniesieniu do drugiej części powiedział, że mapa zostanie 

przekazana zainteresowanemu. 

 

Radna P. Agata Kaczmarek zgłosiła dwie interpelacje pisemne o treści: 

1. Zwracam się do Zarządu Dróg Powiatowych w Sieradzu. Moja interpelacja dotyczy 

wyznaczenia miejsca na umieszczenie oznakowania pionowego i poziomego „przejścia dla 

pieszych” na drodze powiatowej nr 1708E w miejscowości Wiechutki przy nowo 

powstałym markecie Dino. 
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2. W związku z napływającymi do mnie zgłoszeniami mieszkańców wsi Bogumiłów i 

Bogumiłów Kol. Składam interpelacje. Za pośrednictwem Wójta Gminy Sieradz zwracam 

się do zarządu dróg Wojewódzkich w Łodzi o wyznaczenia miejsca i umieszczenie 

oznakowania pionowego i poziomego „przejścia dla pieszych” na DW 480 przy nowo 

powstałym markecie Dino na Wiechutkach. 

Następnie poprosiła zastępcę wójta o przekazanie bieżącej informacji na temat budowy 

drogi gminnej Bogumiłów-Dąbrówka.  

Kolejno opowiedziała o spotkaniu m.in. z przedstawicielami zarządu dróg wojewódzkich i 

ich podejściu do tematu usuwania drzew, które stwarzają zagrożenie dla uczestników dróg. 

 

Radny P. Michał Bartos zgłosił konieczność usunięcia 34 szt. uschniętych drzew wzdłuż nowo 

wybudowanej ul. Kościerzyńskiej w Charłupi Małej. Zastanawia się czy z tego powodu nie będzie 

jakiś konsekwencji, gdyż zgoda na wycinkę była pod warunkiem nasadzenia nowych drzew. 

Zapowiedział, że na każdej sesji będzie pytał o nowe nasadzenia.  

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik poinformował, że w miesiącu październiku zaplanowano 

nasadzenia nowych drzew. 

  W temacie przebudowy drogi Bogumiłów-Dąbrówka powiedział, że ze względu na 

trwające procedury projektowe przygotowanie inwestycji trwa już prawie 2 lata. Po pierwsze 

był problem z uzyskaniem pozwolenia wodnoprawnego w obrębie stawów. Po drugie w obrębie 

Dąbrówki wyszedł problem z ustaleniem granic. Niebawem zostanie zatwierdzona mapa w 

ośrodku dokumentacji i będzie można złożyć wniosek o wydanie pozwolenia na budowę. 

Ponadto poinformował, że od 1 października wykonawca będzie mógł rozpocząć wycinkę drzew 

w związku z realizacją inwestycji. 

 

Radna P. Katarzyna Jamroziak powiedziała, że wiele mówiło się na temat wykaszania  dróg, 

przycinania zakrzaczeń przy drogach gminnych a zapomina się o własnych ogródkach. Zwróciła 

uwagę, że ostatnio jako strażak brała udział w akcji ratowniczej i był problem z przejazdem 

ciężkiego sprzętu. Wyrastające poza ogrodzenie gałęzie drzew i krzewów bardzo utrudniały 

manewrowanie samochodem strażackim. Również problemem były zaparkowane auta wzdłuż 

drogi wewnętrznej. Zaapelowała do wójta gminy o zobligowanie mieszkańców do usuwania 

gałęzi, które wyrastają poza teren działki. 

Następnie w imieniu mieszkańców osiedla, które jest za boiskiem Orlik w Chojnem 

zgłosiła konieczność wymiany siatki, która jest za krótka. Zdarzały się sytuacje, że piłki spadają 

na posesje mieszkańców m.in. uszkadzając karoserię samochodów. 

Kolejny temat, który został poruszony przez radną dotyczył zamontowania radarów 

fotowoltaicznych w obrębie szkoły. Dodała, że wniosek został zgłoszony na zebraniu z 

mieszkańcami sołectwa, którzy uważają, że ich powstanie jest niezbędne z uwagi na 

bezpieczeństwo dzieci uczęszczających do szkoły. Nadmieniła, że jest to skrzyżowanie pięciu 

dróg w tym jednej powiatowej, na której z uwagi na obowiązuje przepisy nie ma możliwości 

zamontowania żadnego porządnego zabezpieczenia oprócz spowalniaczy akustycznych.  

Na zakończenie wróciła do tematu na temat powodzi i niesionej pomocy. W tym miejscu 

za zgodą pana przewodniczącego odczytała prośbę pana Dawida Zawiasy – prezesa 

Stowarzyszenia Carpe Diem po Charłupsku. 

 

Radna P. Katarzyna Wojtysiak zwróciła uwagę, że po wystąpieniach na sesji widać, że 

najważniejszym tematem są drogi. Tutaj mieszkańcy przede wszystkim patrzą na bezpieczeństwo 

i wygodę. Mimo, że środki przeznacza się na remonty świetlic, chodników, ale to drogi są 

priorytetowym tematem.  
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Wójt P. Jarosław Kaźmierczak w temacie inwestycji drogowych przypomniał, ze w ubiegłej 

kadencji wydatkowano środki w wysokości 30 mln zł na drogi. Dołożono środki do remontów 

dróg powiatowych w Rudzie i Podłężycach. Dodał, że przede wszystkim na uwadze jest 

bezpieczeństwo mieszkańców, dzieci, wszystkich uczestników dróg. Świetlice i inne inwestycje 

mogą poczekać.  

Odnośnie montażu radarów fotowoltaicznych poprosił radną Katarzynę Jamroziak o 

złożenie pisemnej interpelacji, która będzie przekazana według właściwości do zarządcy drogi 

powiatowej. 

Powiedział, że zgoda buduje a niezgoda rujnuje. Zapewnił, że po kawałku drogi będą 

robione w każdym sołectwie tylko prosi o zrozumienie. Nadto poinformował, że wystosował 

pismo do Starosty Sieradzkiego o zapewnieniu dołożeniu środków do każdej inwestycji 

drogowej jaka będzie realizowana na terenie gminy Sieradz. Dodał, że odbędzie się to kosztem 

czegoś innego m.in. ograniczeniem wydatkowania środków na organizację imprez z funduszy 

sołeckich.  

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski potwierdził, że największą bolączką na terenie 

gminy są drogi. Jednocześnie powtórzył to co już niejednokrotnie mówił. Nie jest sztuką 

wybudowanie drogi za własne pieniądze tylko sztuką jest pozyskiwanie środków zewnętrznych 

na ten cel. Zdaniem pana przewodniczącego udaje się to robić panu wójtowi i w jego ocenie 

idzie to we właściwym kierunku. 

 

Radna P. Agata Kaczmarek zabrała głos w sprawie przeznaczenia funduszy sołeckich przez 

mieszkańców sołectw. Powiedziała, że pierwszy raz odkąd jest radną środki w ramach funduszu 

sołeckiego w Bogumiłowie nie zostały przeznaczone na remont dróg czy budowę oświetlenia. 

Do tej pory zgodnie z wolą mieszkańców środki były wydatkowane na drogi lub oświetlenie. 

Dzięki takiej decyzji udało się naprawić niejeden odcinek drogi. 

 

Radna P. Katarzyna Wojtysiak na zakończenie zwróciła uwagę, że władze gminy uzależnione 

są od decyzji innych instytucji jak np. zarządców dróg powiatowych czy krajowych. W  tym 

miejscu przytoczyła odpowiedź, którą właśnie otrzymała na interpelację z poprzedniej kadencji 

dotyczącą remontu drogi powiatowej w Dzierlinie. Dodała, że nie było to pierwsze pismo 

odnośnie tej drogi. Mimo, że droga jest w opłakanym stanie zarządca drogi rozważa możliwość 

ułożenia nowej nawierzchni asfaltowej dopiero po uzyskaniu oszczędności na innych zadaniach 

inwestycyjnych. 

 

Całość wystąpień w archiwalnym nagraniu z sesji na stronie www.bip.ugsieradz.com.pl.  

 

Punkt 11 - Zamknięcie obrad. 

Ponieważ porządek obrad został wyczerpany Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski 

podziękował uczestnikom za udział w obradach i zamknął obrady VI sesji Rady Gminy Sieradz. 
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